
HOMILIA DIUMENGE DE PASQUA (A) 

Església de Santa Maria de Maó 16 d'abril de 2017 

 

Ahir a la nit en la Vetlla Pasqual escoltàvem l'anunci solemne: "Sé que cercau 

Jesús, el crucificat. No és aquí: ha ressuscitat, tal com va dir ". Avui arreu del món 

ressona l'anunci joiós de la Pasqua: Crist ha ressuscitat, la mort ha estat vençuda, la 

salvació s'ha consumat. Tota l'Església explota amb un gran cant de lloança i d'acció de 

gràcies: lloeu Déu, al·leluia, perquè Crist és viu. 

"Avui és el dia en què ha obrat el Senyor", diem. Sí, Déu ha actuat en aquest dia. 

Hi ha molts dies en què som els homes els que actuam, des de la nostra petitesa i 

misèria. Però avui és un dia en què Déu ha actuat i ha manifestat tota la seva grandesa. 

"Déu el ressuscità el tercer dia", proclamava Sant Pere. 

La litúrgia d'aquest dia ens convida a viure tres actituds: alegrar-se, mirar cap 

amunt i proclamar. 

Experimentar el goig de la salvació 

La primera actitud és l’alegria. Avui és un dia per deixar que el nostre cor 

s'ompli d'alegria per la resurrecció de Crist. No es tracta d'una alegria superficial, fruit 

del plaer instantani o de l'immediat. És una alegria profunda que omple tot el nostre 

ésser; és l'alegria de saber-nos estimats per Déu, perdonats, salvats. 

Crist ressorgeix del sepulcre i amb ell s'aixeca l'esperança per a l'ésser humà. La 

seva resurrecció ens porta la pau, la gràcia, la vida. Deixem enrere les cares tristes, 

deixem el dol (Deixem lo dol!). Que l'alegria de la Pasqua inundi la nostra vida. És 

preciós  que ens saludem mútuament: Feliç Pasqua! Crist ha ressuscitat! 

Cercar els béns de dalt 

La segona actitud és mirar cap amunt, al cel, perquè allà trobam  ara  a 

Jesucrist. És una conseqüència que treu sant Pau, com hem escoltat: "ja que heu 

ressuscitat juntament amb el Crist, cercau allò que és de dalt, on hi ha Crist". En el 

nostre baptisme hem estat sepultats amb Crist i hem ressuscitat amb ell. Per això, el 

món del cristià no és l’inferior, sinó el de dalt. El món de baix és un món vell, és el món 

de la negació i la traïció, el món del pecat i de la mort. Tot això ha quedat sepultat amb 

Crist. Ara s'obre un món nou, en el qual hi ha el Crist, el món de dalt, que és món de 

llum i d'esperança, perquè Crist ha vençut les foscors i ha triomfat sobre els enemics 

que amenaçaven l'ésser humà. Si de veritat celebram la resurrecció, la nostra vida ha 

de transformar-se. No podem seguir amb els vells costums, sinó que hem de ser 

homes nous. 



En aquest dia deixem que el nostre cor s’inflami amb l'aire nou que ve de la 

resurrecció. És l'aire del cel, on hi ha Jesucrist. Estem fets per al cel. Visquem aquesta 

vida com a pelegrins que sospiren per ser-hi allà dalt, amb Crist. 

Proclamar la seva resurrecció 

L'última actitud és proclamar, cridar. Quan l'alegria és gran, s'ha de comunicar. 

Així va succeir amb els primers deixebles, que van explicant el que ha passat. Maria 

Magdalena, deia l'Evangeli, "se'n va corrents a veure Simó Pere i l'altre deixeble". Pere i 

Joan se’n van corrent i comprenen el que ha passat. I tornen als seus a comunicar-ho. 

Després, a la Pentecosta, amb la força de l'Esperit, tots sortiran a les places per dir ben 

fort que Jesús viu. 

Nosaltres participam d'aquesta alegria i també de la missió de proclamar a 

Crist. Per a molts dels nostres contemporanis Crist no significa res: és mort. No l'han 

conegut perquè no han crescut en ambients cristians o bé han perdut la fe en ell. Per a 

ells es precís tornar a proclamar la resurrecció, dir-los  que hi ha algú que viu per 

sempre i que és font de llum i de vida per a tots els homes. Diu el Papa Francesc: "Si 

algú ha acollit aquest amor que li retorna el sentit de la vida, com pot contenir el desig 

de comunicar-ho a altres?" (EG 8). 

Et felicitam, Maria 

Visquem aquest diumenge de Pasqua plens de goig, cercant a Crist i amb ganes 

de comunicar-ho a tots. Per a això podem prendre com a companya a Santa Maria. Ella 

va ser la primera a la qual va inundar l'alegria de la Pasqua. És dia de felicitar també a 

Maria, com hem fet a la preciosa processó que ha precedit a la Missa. 

En aquest dia tota l'Església es torna cap a la Mare i li diu: Felicitats, Maria! 

Regina Coeli, laetare! ¡El fill de les teves entranyes és viu! Sí. Crist viu per sempre. I res 

ni ningú pot separar-nos del seu amor. 

  



HOMILÍA DOMINGO DE PASCUA (A) 

Iglesia de Santa María de Mahón, 16 de abril de 2017 

 

Anoche en la vigilia pascual escuchábamos el anuncio solemne: “Sé que buscáis a Jesús, el 

crucificado. No está aquí: ha resucitado, como había dicho”. Hoy por todo el mundo resuena el 

anuncio gozoso de la Pascua: Cristo ha resucitado, la muerte ha sido vencida, la salvación se ha 

consumado. La Iglesia entera explota con un gran canto de alabanza y de acción de gracias: 

alabad a Dios, alelu-ya, porque Cristo está vivo.  

“Este es el día en que actuó el Señor”, decimos. Sí, Dios ha actuado en este día. Hay muchos 

días en los que somos los hombres quienes actuamos, desde nuestra pequeñez y miseria. Pero 

hoy es un día en el que Dios ha actuado y ha manifestado toda su grandeza. “Dios lo resucitó al 

tercer día”, proclamaba San Pedro.  

La liturgia de este día nos invita a vivir tres actitudes: alegrarse, mirar hacia arriba y proclamar. 

Experimentar el gozo de la salvación 

La primera actitud es el gozo. Hoy es un día para dejar que nuestro corazón se llene de alegría 

por la resurrección de Cristo. No se trata de una alegría superficial, fruto del placer instantáneo 

o de lo inmediato. Es una alegría profunda que llena todo nuestro ser; es la alegría de sabernos 

amados por Dios, perdonados, salvados. 

Cristo resurge del sepulcro y con él se levanta la esperanza para el ser humano. Su 

resurrección nos trae la paz, la gracia, la vida. Dejemos atrás las caras tristes, dejemos el duelo 

(Deixem lo dol!). Que la alegría de la Pascua inunde nuestra vida. Es hermoso que nos 

repitamos: ¡feliz Pascua! ¡Cristo ha resucitado! 

Buscar los bienes de arriba 

La segunda actitud es mirar hacia arriba, al cielo, porque allí está ahora Jesucristo. Es una 

consecuencia que saca san Pablo, como hemos escuchado: “ya que habéis resucitado con 

Cristo, buscad los bienes de allá arriba, donde está Cristo”. En nuestro bautismo hemos sido 

sepultados con Cristo y hemos resucitado con él. Por eso, el mundo del cristiano no es el de 

abajo, sino el de arriba. El mundo de abajo es un mundo viejo, es el mundo de la negación y la 

traición, el mundo del pecado y de la muerte. Todo eso ha quedado sepultado con Cristo. 

Ahora se abre un mundo nuevo, en el que está Cristo, el mundo de arriba, que es mundo de 

luz y de esperanza, porque Cristo ha vencido las oscuridades y ha triunfado sobre los enemigos 

que amenazaban al ser humano. Si de verdad celebramos la resurrección, nuestra vida tiene 

que transformarse. No podemos seguir con las viejas costumbres, sino que tenemos que ser 

hombres nuevos. 

En este día dejemos que nuestro corazón se esponje con el aire nuevo que viene de la 

resurrección. Es el aire del cielo, donde está Jesucristo. Estamos hechos para el cielo. Vivamos 

esta vida como peregrinos que suspiran por estar allí arriba, con Cristo. 



Proclamar su resurrección 

La última actitud es proclamar, gritar. Cuando la alegría es grande, se tiene que comunicar. Así 

sucedió con los primeros discípulos, que se van contando lo sucedido. María Magdalena, decía 

el Evangelio, “fueron corriendo a ver a Simón Pedro y el otro discípulo”. Pedro y Juan van 

corriendo y comprenden lo que ha pasado. Y vuelven a los suyos a comunicarlo. Después, en 

Pentecostés, con la fuerza del Espíritu, todos saldrán a las plazas para decir bien fuerte que 

Jesús estaba vivo. 

Nosotros participamos de esa alegría y también de la misión de proclamar a Cristo. Para 

muchos de nuestros contemporáneos Cristo no significa nada: está muerto. No lo han 

conocido porque no han crecido en ambientes cristianos o bien han perdido la fe en él. Para 

ellos hay que volver a proclamar la resurrección, a decir que hay alguien que vive para siempre 

y que es fuente de luz y de vida para todos los hombres. Dice el Papa Francisco: “Si alguien ha 

acogido ese amor que le devuelve el sentido de la vida, ¿cómo puede contener el deseo de 

comunicarlo a otros?” (EG 8). 

Te felicitamos, María 

Vivamos este domingo de Pascua llenos de gozo, buscando a Cristo y con ganas de 

comunicarlo a todos. Para ello podemos tomar como compañera a Santa María. Ella fue la 

primera a la que inundó la alegría de la Pascua. Es día de felicitar también a María, como 

hemos hecho en la hermosa procesión que ha precedido a la Misa. 

En este día toda la Iglesia se vuelve hacia la Madre y le dice: ¡felicidades, María! Regina Coeli, 

laetare!  ¡el hijo de tus entrañas está vivo! Sí. Cristo vive para siempre. Y nada ni nadie puede 

separarnos de su amor. 


